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Zápis z 5. zasedání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 dne 18. 9. 2019 
 
Účastníci: viz prezenční listina 
Z jednání se omluvili Ing. Martin Turnovský, Ing. Jan Kužel, Ing. Kateřina Lagner Zímová, 
PhDr. Filip Paulus. 
 
Jednání v 17 hodin zahájil předseda komise Ing. Pařízek (dále jen předseda komise) přivítáním 
členů a hostů. 
 
Program jednání komise: 
1. Obora v Uhříněvsi – zdravotní stav lesa, návrh na ošetření vybraných dřevin. 
2. Obnova historické cestní sítě. 
3. Husův park – průběh revitalizace. 
4. Realizace parku za radnicí. 
5. Různé. 
 
1. Obora v Uhříněvsi - zdravotní stav lesa, návrh na ošetření vybraných dřevin 

RNDr. Marková informovala komisi o průběhu kontrolního dne v Oboře v Uhříněvsi dne 8. 8. 

2019 a o městskou částí zpracovaném návrhu na ošetření vybraných dřevin v pásu 

přiléhajícím k ul. Morávkova a Vachkova. Nekróza jasanů se zatím šíří nejvíce v centrální části 

porostu za altánem směrem k poli. Mgr. Ing. Lagner doplnil, že existují dvě možnosti postupu, 

a to, buď postupně vybírat jednotlivé napadené dřeviny z porostu, anebo počkat na vývoj 

choroby a zasáhnout jednorázově na větší ploše. Další schůzka je plánována na 10. října 

2019. Současně městská část plánuje projednat návrh na ošetření vybraných dřevin na okraji 

Obory s Lesy ČR s.p. a orgánem ochrany přírody, kterým je odbor ochrany prostředí 

Magistrátu hl. m. Prahy. Konkrétně se jedná o ošetření 149 dřevin řezem a kácení 22 dřevin. 

Cílem je zvýšit bezpečnost na ul. Morávkova a Vachkova, kde dochází k pádu větví nebo 

celých stromů. 

 

K tématu se rozvinula diskuze, ze které vyplynulo, že Obora funguje jako „plíce“ Uhříněvsi, 

a proto je důležité pokračovat v jednání s Lesy ČR s.p. a požadovat, aby po dohodě s odborem 

ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Prahy nekrózu jasanů řešily. 

 

2. Obnova historické cestní sítě 

Mgr. Ing. Lagner seznámil komisi se záměrem MČ Praha 22 obnovit některé zaniklé cesty, 
které jsou patrné na historické mapě z poloviny 19 století. Jedná se o lokality kolem ul. 
Bečovská, kolem Obory v Uhříněvsi, kolem skládky, v Hájku a Pitkovicích. Řada pozemků 
v místě zaniklých cest je ve správě MČ Praha 22. Z důvodu další návaznosti cest bude důležitá 
spolupráce s okolními městskými částmi. Zastupitel Kallasch doplnil informace o podrobnosti 
týkající se obnovení cest v Hájku. Zdůraznil hlavně propojení lokality „U tří kaštanů“ s Hájkem 
a cyklostezku spojující Hájek s Kolodějemi. Mgr. Ing. Lagner připraví podklady pro cesty 
vhodné k obnově, které budou následně předány hl. m. Praze. Případné návrhy na obnovu 
cest v MČ Praha 22 mohou členové komise zasílat do 25. září 2019 tajemnici komise. 
 
Hlasováním pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0 bylo schváleno následující usnesení: 
Komise životního prostředí podporuje záměr obnovy cestní sítě v MČ Praha 22. 
 
3. Husův park – průběh revitalizace 

Mgr. Ing. Lagner informoval komisi o průběhu opravy cestní sítě v zadní části Husova parku 
a o záměru revitalizace přední části parku. Autorka projektu vegetačních úprav přední části 
parku Martina Cvrček Hájková, DiS. představila komisi záměr obnovy této části parku včetně 
doplnění novým mobiliářem, veřejným osvětlením a závlahou. K projektu se rozvinula diskuze 
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týkající se termínu realizace a zajištění následné péče o nově vysazené rostliny a dřeviny 
a současného stavu zadní části Husova parku. 
 
4. Realizace parku za radnicí 

Mgr. Ing. Lagner informoval komisi o zajištění finančních prostředků na zpracování projektu 
parku za radnicí. V současné době je provedeno zaměření lokality a je zadáno zpracování 
dendrologického průzkumu, který by měl být hotov do konce října 2019. Následovat bude 
projednání záměru s architekty, ekology, občany a dalšími zájmovými skupinami tzv. codesign. 
Z tohoto jednání by mělo vzniknout zadání pro projektanta. V současné době se na ploše 
budoucího parku nalézá zahrádkářská osada. Zvažuje se, že některé ze zahrádek, které 
nebudou v kolizi s plánovaným projektem, by bylo možno zachovat. Momentálně je na 
zahrádky zavedena elektřina a voda. Předpokladem je, že součástí projektu bude menší 
občerstvení a amfiteátr. Členové komise jsou zváni k účasti na projektu. Upřesnění záměru 
bude předloženo komisi životního prostředí počátkem roku 2020. Ing. Polak se v této 
souvislosti dotázal na průběh odbahnění Cukrovarského rybníka. Mgr. Ing. Lagner uvedl, že 
momentálně se doplňuje projekt a bude dokončeno odbahnění, následně se po získání 
finančních prostředků počítá s pěším propojením na nám. Protifašistických bojovníků 
a s propojením na připravovaný park za radnicí.  
 
5. Různé 

 Sekání trávníků – Ing. Sopoušková osvětlila dosavadní zkušenosti s novým systémem 
organizace sečí, který počítá s větší diferenciací intenzity sečí na jednotlivých plochách. 
Po ukončení sezóny bude systém vyhodnocen s cílem optimalizovat seče v další vegetační 
sezóně. Už letošní rok ukázal, že změna má smysl, neboť méně sekané trávníky tolik 
nevysychaly a více kvetly. Novému systému je však třeba přizpůsobit postupy seče 
a vybavení technikou. Mgr. Ing. Lagner navrhnul projednat vyhodnocení sečí na příští 
komisi. 

 Ing. Šebesta se dotázal, zda se sleduje úhrn srážek v Uhříněvsi, neboť má pocit, že srážek 
ubývá. Ing. Sopoušková uvedla, že v minulosti fungovala meteorologická stanice v areálu 
VÚŽV, nyní je však zrušena, takže konkrétní údaje nejsou k dispozici. 

 Ing. Sopoušková informovala komisi o plánovaných organizačních změnách na odboru 
životního prostředí a dopravy k 1. 10. 2019. Dále pak zmínila případy, kterými se odbor 
nyní zabývá. Jedná se o navážení zeminy na skládku v Jezerách a stav dětských hřišť 
včetně skateparku, který vyhořel a bude se proto odstraňovat. Plánuje se realizace nového 
multifunkčního hřiště při ul. Blšanecká na parc. č. 1920/1 v k. ú. Uhříněves. Hřiště bylo 
původně plánováno v ul. Kašperská jako součást obytného souboru společnosti FINEP. 
Nedošlo ale k dohodě s touto společností, a proto se hledalo nové umístění. Došlo také ke 
změně firmy zajišťující hlavní roční kontroly dětských hřišť. Nově bude tato firma zajišťovat 
i drobné opravy herních prvků. 

 Nutrie na Říčanském potoce – Ing. Sopoušková upozornila na množící se stížnosti na 
šíření nutrií do zahrádek a nově i do zahrady školní družiny. Problémem je to, že někteří 
občané nutrie krmí a tím přispívají k jejich dalšímu rozmnožování. Správce Říčanského 
potoka zajišťuje jejich průběžný odchyt. 

Jednání skončilo v 18,40 hodin. 

Návrh usnesení RMČ:  

1. RMČ bere na vědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 18. 9. 2019. 
2. RMČ souhlasí se záměrem obnovy cestní sítě v MČ Praha 22. 
 
 
 
Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: Ing. Jiří Pařízek 


